
اسرائیل به دنبال تله تنش برای ایران 

 معجزه صبر استراتژیک 
 جمعه، ۶ مهرماه بود که رژیم صهیونیستی در یک 
حمله سنگین و با بیش از 50 تن بمب سنگرشکن، 
مکانی خاص در جنوب بیروت را هدف حمله قرار 
خ داد البته از سال ۲00۶ بی سابقه بود.  داد. آنچه ر
مقامات اسرائیلی اعلام کردند که هدف از این حمله، 
ترور سیدحسن نصرا... و مقامات ارشد حزب ا... لبنان 
بوده است. در واقع همزمان با بمباران مقر فرماندهی 
مرکزی حزب ا... در ضاحیه در جنوب بیروت توسط 
رژیم صهیونیستی و انتشار گزارش هایی مبنی بر حضور 
سیدحسن نصرا... ، دبیرکل حزب ا... در این مکان و 
نامشخص بودن سرنوشت او )در ساعات اولیه و پیش 
از اعلام خبر های رسمی( تنش ها در منطقه به اوج 
خود رسیده بود و امکان تغییر قواعد بازی از هر زمان 

دیگر بیشتر شد.
  اسرائیل در پی تله گذاری با تنش برای ایران؟

 حال سوالی که به وجود می آید این است که آیا 
ایران وارد تقابل نظامی مستقیم با اسرائیل خواهد 
ج از کشور  شد؟ مساله ای که رسانه های داخل و خار
را به بررسی روند آن مشغول داشته است. در همین 
حال »سرگئی لاوروف« وزیر امور خارجه روسیه که 
برای حضور در هفتاد و نهمین اجلاس سالانه مجمع 
عمومی سازمان ملل در نیویورک به سر می برد در 
نشست خبری خود با اشاره به تنش ها در غرب آسیا 
و اقدامات رژیم صهیونیستی و مساله حضور ایران در 
منطقه گفت: »چندین کشور می خواهند تا ایران را 
گیر  وارد درگیری در خاورمیانه و در نهایت جنگی فرا
در منطقه ایجاد کنند. البته در دیدار های برگزار شده 
در حاشیه سازمان ملل، توجه زیادی به مشکلات 
خاورمیانه، آخرین بروزرسانی درگیری ها هم به طور 
مستقیم در سرزمین های فلسطین و هم در لبنان، 
گرفت.«  ک عراق صورت  سوریه و مشکلات در خا
که »همچنین روی تلاش برخی  کرد  کید  لاوروف تا
کشور ها برای وادارکردن ایران در مشارکت در جنگی 
گسترده در غرب آسیا توجه بسیاری شد.« در واقع 
اشاره این وزیر خارجه روسی به تلاش ها برای کشاندن 
ایران به جنگی تمام عیار در منطقه است، نکته ای که 
به شکلی عجیب برخی در درون ایران نیز بر طبل آن 
می کوبند. لاوروف همچنین گفت: »اسرائیل خواستار 
آسیا و جنگ  تازه در غرب  آمریکا در جنگی  ورود 
مستقیم بین تهران و واشنگتن است. در همین راستا، 
آن )رژیم صهیونیستی( از هیچ تلاشی برای تحریک 
کردن ایران و حزب ا... دریغ نخواهد کرد.« لاوروف 
تصریح کرد: »با این وجود، سران ایران و رهبران آن در 
شرایط کنونی، بسیار مسئولانه رفتار می کنند.«  البته 
این سخنان لاوروف در شرایطی بیان می شود که جو 
بایدن گفته است که باید جلوی یک جنگ همه گیر 
منطقه ای در خاورمیانه گرفته شود. در واقع به نظر 
می رسد حتی آمریکا نیز تمایلی به وقوع یک جنگ 
تمام عیار در منطقه ندارد، اما در مقابل تلاش های 
کنون  ، ا بین المللی برای جلوگیری از جنگی تمام عیار
برخی در داخل کشور و در خصوص پاسخ نظامی ایران 

به اسرائیلی ها بی تابی می کنند.
 صبر استراتژیک ایران

در  کابینه اش،  و  نتانیاهو  که  می رسد  نظر  به 
۴5 روز آتی تلاش برای واردکردن ایران به جنگ را 
ادامه می دهند، تلاشی که احتمالا نیز با بهره گیری 
همه جانبه از هرگونه ترفند ممکن است و حتی در 
کنونی، احتمال  صورت تداوم صبوری استراتژیک 
کز حساس  هدف گیری هوایی و پرتابی مستقیم به مرا
کم نخواهد بود. از سوی دیگر احتمالا کابینه نتانیاهو 
تلاش می کند که با کشاندن محدود ایالات متحده 
به جنگ با فرض واردشدن ایران بازی را به نفع خود 

پیش ببرد. 
 چرا به صبر استراتژیک نیاز داریم؟

کنون شاید صبر استراتژیک و تکیه به دیپلماسی و   ا
در عین حال دوری از تله هایی که اسرائیل مدام برای 
ایران چید، البته بسیار سودمند بوده اند، کما اینکه 
در نهایت نتیجه همان صبر استراتژیک و استفاده 
درست از زمان و زمین انتقام منجر به بزرگ ترین حمله 
پهپادی و موشکی جهان از سمت ایران شد. باید توجه 
داشت که مسئولان کشور هیچکدام در این مدت 
درباره جنایات اسرائیل سکوت نکرده اند. محمدرضا 
عارف، معاون اول رئیس جمهوری ایران، روز شنبه 
هشدار داد که ترور نصرا... منجر به »نابودی« اسرائیل 
خواهد شد. همچنین گروهی از فرماندهان پیشین و 
فعلی سپاه پاسداران و نیز نمایندگان مجلس شورای 
را به حمله تلافی جویانه تهدید  اسلامی، اسرائیل 
می کنند. اما تمامی این سخنان به معنای آن نیست 
که ایران در برهه حساس کنونی باید دست به اقدام 
فوری و متقابل بزند. برای درک این مساله باید به 
عملیات وعده صادق نگاهی بیندازیم. در حقیقت 
حملات نیمه شب ۲۶ فروردین ایران مفهوم »صبر 
استراتژیک« را بیش از گذشته روشن کرده است. در این 
مفهوم ایران نشان داد صبر استراتژیک ایران به منظور 
واردآوردن ضربه در زمان و مکان مناسب با هدف 
گر تا پیش روز انتقام »وعده صادق«  بازدارندگی است. ا
از مفهوم صبر استراتژیک برداشت می شد که ایران 
برای تبیین دلایل عدم درگیری مستقیم با آمریکا و 
اسرائیل، این راهبرد را در پیش گرفته، اما حملات شب 
۲۶ فروردین نشان داد که خردورزی برای جلوگیری 
از گسترش بحران و در همان حال واردکردن ضربه 
موثر و متقابل به متجاوزان در میدان طراحی شده 
از سوی ایران و نه از سوی دشمن، از مشخصات بارز 
این استراتژی دفاعی محسوب می شود. در واقع صبر 
استراتژیک دقیقا مسیری برای ضربه نهایی و دوری از 

تله های مکرر طرف های اسرائیلی است. 

 آرمان ملی- حمید شجاعی: تعامل میان شورای شهر 
تهران و شهرداری در نوع خود جالب توجه و قابل تامل است. 
شورایی که در ابتدای روی کارآمدن در شهریورماه 1۴00 با 
کانی را چه به لحاظ  وجود انتقادات فراوان با رای بالا علیرضا زا
تحصیلاتی و چه سابقه اجرایی ارتباطی با امور شهری نداشت 
به شهرداری تهران برگزید امروز با گذشت 3 سال از آن زمان 
180 درجه از تصمیم خود بازگشته و در طرف مقابل او ایستاده 
ح می کند. حتی  ح سوال و استیضاح شهردار را مطر و طر
گر بگوییم که هر هفته در جلسات  چیزی به گزافه نرفته است ا
ح  شورای شهر انتقاد یا تذکری خطاب به شهردار تهران مطر
می شود. حال در چنین شرایطی وضعیت تهران انتقادات 
به عملکرد شهردار تهران در حوزه های مختلف فزونی یافته 
کسی های برقی و حواشی آن گرفته تا قرارداد  است. از مساله تا
با چینی ها و... ؛ اما نکته ای که طی سال های گذشته نیز بارها 
بدان اشاره داشتیم و همچنان نیز محل بحث است اینکه 
شهردار تهران بیش از آنکه به امور شهری بپردازد امور دیگر 
را در اولویت قرار می دهد و هر جا هم انتقادی بابت کارهای 
برزمین مانده یا عملکرد نه چندان مطلوب از او مطرح شود با 
فرافکنی و فرار به جلو از پاسخ دادن شانه خالی می کند. البته 
فشارها از جانب مردم همیشه هم بی نتیجه نبوده است. چرا 
که مثلا در جریان ماجرای ساخت مسجد در پارک قیطریه 
و از بین بردن بخشی از بافت زیست محیطی کارزارهایی که 
علیه این اقدام صورت گرفت نتیجه داد و با ورود وزارت میراث 
فرهنگی و شورای شهر آن اتفاق رخ نداد. اما نگاهی به عملکرد 
شهردار تهران و مواجهه شورای شهر با او نشان می دهد که 
کانی دارد و نه  کثریت شورا چندان تمایلی به ادامه کار با زا نه ا
کانی چندان وقعی به مخالفانش در شورا می نهد. جالب  زا
کنون ۴ سوال از شهردار پرسیده که در  اینکه شورای شهر تا
نوع خود قابل تامل است. البته پروژه استیضاح شهردار نیز 
ح بوده؛ اما به نظر نمی رسد با توجه به حمایت رئیس و  مطر
کانی این اتفاق رخ دهد. چنانکه اواسط ماه  برخی از اعضا از زا
گذشته مهدی اقراریان، عضو شورا در خصوص اینکه سوال 
کانی می شود،  چهارم از شهردار تهران منجر به استیضاح زا
کانی به  گفت: تلاش ها و گفت وگوهایی می شود که عزل زا
صلاح نیست. برخی فشارها از سوی افراد برای عدم استیضاح 
کانی است. اما آنچه  کانی وجود دارد و بهترین گزینه استعفا زا زا
مشخص است با توجه به شواهد و قرائن آقای شهردار استعفا 

نخواهد داد.
 ماجرای چهارمین سوال از شهردار 

 یازدهم شهریورماه بود که در جریان دویست  و پنجاه  و 
هشتمین جلسه علنی شورای شهر تهران سوده نجفی، عضو 
ح سوال از شهردار تهران پرداخت و اظهار  این شورا به طر
داشت: عملیات اجرایی ۲00 هزار واحد مسکونی شهر تهران 
، سرپرست  که در تاریخ 9 خرداد 1۴03 با حضور آقای مخبر
وقت ریاست جمهوری، مهندس چمران رئیس شورای 
کانی شهردار تهران و سایر مدیران  شهر تهران و آقای زا
ح بنا به گفته  شهرداری در منطقه ۲1 برگزار شد، در این طر
شهردار تهران ۲۶ شهرک الگو قرار است ساخته شود که 
ساخت ۶ شهرک به صورت همزمان در منطقه ۲1 شروع به 
کار کرد. متاسفانه با گذشت بیش از 3 ماه هنوز هیچ اقدامی 
در سطح شهر تهران نسبت به ساخت این شهرک ها دیده 

نمی شود و اصلا محلی که قرار است این شهرک ها ساخته 
شود مشخص نیست. وی یاد آور شد: مشکل مسکن یکی 
از مشکلات مهم شهر تهران است که در سال های اخیر 
به دلیل افزایش اجاره بها این مساله تشدید شده و به نظر 
می رسد شهردار تهران که  در انتخابات چهاردهمین دوره 
ریاست جمهوری نیز ثبت نام و حضور داشت و 3 روز قبل 
از ثبت نام در انتخابات ریاست جمهوری اقدام به آغاز 
کرده است، از  عملیات ساخت ۲00 هزار واحد مسکونی 
مشکل مسکن برای پیشبرد اهداف انتخاباتی استفاده و 
کامی و انصراف از انتخابات به فراموشی سپرده شده  بعد از نا
است که این امر مصداق بارز وعده خلاف واقع به شهروندان 
بوده و قطعا سبب بی اعتمادی مردم به مدیریت شهری 
خواهد شد. نجفی بیان کرد: برخی از همکاران و رسانه ها 
کنون به آن  به این موضوع اشاره داشتند اما شهرداری تا
پاسخ روشنی نداده است لذا بنده برای شفاف سازی این 
مورد و موارد دیگر به عنوان عضو شورای اسلامی شهر تهران 
در راستای ماده 83 قانون تشکیلات، وظایف و انتخاب 
شوراهای اسلامی کشور و انتخاب شهرداران، سوال خود 
را از شهردار تهران در خصوص ساخت ۲00 واحد مسکونی 
در ۲۶ شهرک الگو به ریاست محترم شورای شهر تهران 
کثر بعد از 10 روز از  تقدیم می کنم که بر اساس قانون حدا
ابلاغ این سوال، شهردار موظف به حضور در جلسه شورا 
و پاسخ به سوالات است. البته در همان روز نجفی در 
گر خود بنده قانع نشوم قطعا به  گفت وگویی اظهار کرد که ا
سمت استیضاح پیش خواهم رفت. اما این پایان کار نبود و 
به نظر می رسید که پاسخی به این پرسش داده نشود یا به 

تعویق بیفتد.
 پاسخ به سوال  شاید وقت دیگر

 دویست و شصت و هفتمین جلسه شورای شهر تهران که 
قرار بود در آن شهردار تهران حاضر شده و به سوال سوده 
نجفی در خصوص مساله مسکن و ساخت شهرک ها پاسخ 
دهد مطابق انتظارات به نحو دیگری پیش رفت. چنانکه 

رئیس شورای شهر بیان داشت: »این جلسه با محوریت سفر 
شهردار به سوریه برگزار و سؤال از شهردار به زمان دیگری 
کرد: این جلسه  کید  موکول شده است. مهدی چمران تأ
، قرار  با اعضای شورای شهر بر اساس توافق انجام شده 
نیست شهردار تهران در خصوص موضوعات ساختمانی و 
ساخت وساز صحبت کند. جالب اینکه خود شهردار نیز این 
گفته چمران را تایید کرد و گفت: من آماده بودم به سوالات 
حوزه مسکن پاسخ بدهم آقای مهندس چمران صبح زنگ 
زد و گفت درباره سوریه و لبنان صحبت کنید چون دستور 
کانی ادامه داد: آقای  جلسه را ایشان تنظیم و ابلاغ می کنند. زا
مهندس چمران گفتند این اصلا سوال نیست چون مسیر 
ح سوال یک رویه ای  اصلی خودش را طی نکرده است، طر
دارد باید فرد تذکر بدهد و تذکر را رئیس شورا منعکس بکند و 
پاسخ بگیرد و در صورت اقناع نشدن شهردار در صحن حاضر 

شود و پاسخ بدهد.
کانی  تذکر نرجس سلیمانی به زا

 یک عضو شورای شهر تهران بر لزوم توضیح شهرداری 
کید  تهران برای حذف یکی از استعلامات صدور پروانه تا
کرد. نرجس سلیمانی در تذکری با اشاره به نامه نگاری اداره 
کل نظارت و صدور پروانه و حذف یکی از استعلامات گفت: 
شهرداری باید توضیح دهد که علت حذف استعلام چه بوده 
است. وی افزود: گزارش های متعددی از منطقه 1، ۲ و ۲۲ به 
ک بی توجهی  دست می رسد که نشان دهنده پدیده خطرنا
به قدرالسهم شهرداری و تخریب باغات است. بخشی که قرار 
است زیرساخت شهر را تأمین کند دوباره به چرخه بارگذاری 
برمی گردد و باید به این چرخه بی پایان دقت شود. سلیمانی 
کید کرد: شهرداری نسبت به دریافت قدرالسهم خود اقدام  تا
ج از حریم برای شهرداری وجود  کند. دریافت زمین خار
ندارد و اساسا خلاف و غیرقابل توجیه است. درخواست من 
است آیین نامه تعیین تکلیف بانک زمین را سریع تر ارائه 
دهد و زمین ها تعیین کاربری شوند. از همه مهمتر فرآیند 

شهرفروشی که دهه هاست قابل مهار نبوده، کنترل شود.
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»آرمان ملی« مناسبات میان شورا و شهرداری را بررسی می کند

قای رئیس؛ در شورای شهر چه خبر است؟  آ
کانی: من برای پاسخ به سوالات آماده بودم؛ چمران گفت درباره سوریه و لبنان صحبت کنید    زا

کار مجلس رسیدگی به  آرمان ملی: روز گذشته دستور 
گزارش کمیسیون صنایع و معادن در مورد بررسی عملکرد 
دستگاه های مسئول در تأمین و تخصیص نیازهای ارزی 
واحدهای صنعتی و تولیدی کشور مواد اولیه و تجهیزات مورد 
نیاز بود که در این راستا پس از قرائت گزارش کمیسیون؛ رئیس 
بانک مرکزی به صحبت پرداخت ؛ اما نمایندگان صحبت های 
فرزین را برنابیدند و انتقادات تندی را روانه وی ساختند. جالب 
اینکه همین نمایندگان تا چند ماه پیش در دولت رئیسی از 
وی و عملکردش حمایت می کردند و جالب است که دیروز  
علیه فرزین و صحبت هایش بودند. گویا تغییر دولت در نوع 
نگاه نمایندگان به رئیس بانک مرکزی هم تاثیر گذار بوده است. 

 سیاست های ارزی بانک مرکزی تاثیر گذار بوده است
رئیس کل بانک مرکزی اظهار کرد: سیاست ارزی به طور کلی 
گر ما در  باید در خدمت شاخص های اقتصاد کلان باشد یعنی ا
ارز مقرراتی وضع می کنیم برای این است که می دانیم ارز یک 
متغیر بسیار مهم است و باید ارزش پول ملی را حفظ کنیم. 
محمدرضا فرزین با اشاره به نظام ارزی کشور گفت: : ما برای 
مدیریت ارز چندین قانون داریم که یکی از آنها قانون مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز است؛ این قانون می گوید صادرکنندگان 
باید ارز خود را به داخل کشور بازگردانند و انتخاب روش آن 
نیز برعهده خودشان است؛ همچنین در این خصوص در 
دولت آیین نامه ای مصوب شده است که می گوید 100 درصد 
ارز ناشی از صنایع پتروشیمی پالایشگاهی و مواد معدنی  جز 
نیازهای خودشان، باید از طریق سامانه نیما عرضه شود. وی 
افزود: نظامی که در بانک مرکزی طراحی کرده ایم دقیقاً در 
همین چارچوب است و به صنایع پتروشیمی پالایشگاهی و 
مواد معدنی گفته ایم که ارز خود را در سامانه نیما عرضه کنید. 
وی با بیان اینکه عرضه ارز نیما بیشتر توسط بانک مرکزی 
تامین می شود، افزود: حدود 5۲ درصد ارز نیما توسط بانک 
مرکزی تامین می شود، 3۴ درصد این ارز را پتروشیمی ها و ۶ 
درصد پالایشگاهی ها تامین می کنند و فولادی ها نیز به دلایل 

مشکلاتی که داشتیم در سامانه اشخاص ارز خود را ارائه می کند. 
بنابراین بزرگ ترین عرضه کننده در سامانه نیما بانک مرکزی 
است. رئیس کل بانک مرکزی در ادامه به ارائه آماری در خصوص 
تاثیرگذار بودن سیاست های ارزی بانک مرکزی پرداخت و 
خ تورم نقطه به نقطه تولید کننده  عنوان کرد: آخرین رقم نر
که برای شهریور ماه است ۲5 درصد و 1۲ ماهه آن ۲۷. ۴ درصد 
است یعنی عملاً نرخ تورم تولید کننده که تا ۲ الی 3 سال پیش 
حدوداً به بالای 100 رسیده بود الان در شاخص نقطه به نقطه 
۲5 درصد است که جزء رقم های پایین طی سال های گذشته 
خ ارز  است. تورم نقطه به نقطه تولید کننده بسیار متاثر از نر
و ارزی است که تخصیص داده می شود و آمار موجود نشان 
می دهد که سیاست ارزی توانسته است تورم تولید کننده را 

کنترل کند و کاهش دهد. 
 مخالفت  با فرزین

بررسی گزارش کمیسیون صنایع و معادن در مورد بررسی 
عملکرد دستگاه های مسئول در تأمین و تخصیص نیازهای 
ارزی واحدهای صنعتی و تولیدی کشور مواد اولیه و تجهیزات 
مورد نیاز در دستورکار نمایندگان بود که پس از قرائت گزارش 
کمیسیون صنایع و معادن محمد فرزین رئیس کل بانک مرکزی 
که در جلسه علنی حضور یافته بود توضیحاتی در خصوص 
سیاست های ارزی بانک مرکزی در این باره مطرح کرد، پس از 
آن نمایندگان نقطه نظرات خود را درباره اظهارات رئیس بانک 
مرکزی اعلام کردند. مصطفی طاهری عضو کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس با اشاره به گزارش کمیسیون متبوعش، گفت: 
 ، سیاست ارزی آقای فرزین اشتباه است؛ فرد عرضه کننده  ارز
همزمان صادرکننده  آن هم هست. دولت با اجبار و کنترل تا 
حدی توانسته سیاست های ارزی را کنترل کند. وی با اشاره 
به بازدید از شرکت ایران خودرو بیان کرد: در این بازدید متوجه 
شدم که تقاضا برای ارز به شدت بالا رفته و این مشکل وجود 
دارد. سیاست غلط ارزی دولت باعث شده که عرضه  ارز کاهش 
داشته باشد. در همین راستا جبار کوچکی نژاد نماینده مردم 

رشت با اشاره به اظهارات فرزین، اظهارکرد: رئیس کل بانک 
مرکزی در گزارش اعلام کرد سیاست های ارزی ما در راستای 
اصلاح شاخص های کلان اقتصادی، رشد ارزش پول ملی و 
کاهش تورم است؛ من از ایشان می پرسم آیا با کارهایی که در 
این مدت در بانک مرکزی انجام شده، این اهداف تحقق پیدا 
کرده است؟ وی اضافه کرد: سیاست های ارزی بانک مرکزی 
غلط است که ارزش پول ملی و شاخص های اقتصادی کشور 
کاهش می یابد. سیاست های اقتصادی ای که بانک مرکزی در 
این سال ها اجرا می کند، اشتباه است و باید به قانون بازگردیم. 
همچنین، علی کُرد نماینده مردم خاش در مجلس شورای 
اسلامی نیز با انتقاد از اظهارات رئیس کل بانک مرکزی گفت: آمار 
و ارقامی که اقای فرزین ارائه کرده، نادرست است؛ نتیجه واقعی 
و عملیاتی سیاست های بانک مرکزی در روی زمین چیست و 
کجاست؟ همین آمار و ارقام باعث شده ارزش پول ملی کاهش 
پیدا کند، تورم سر به فلک بکشد و سفره  مردم کوچک شود؛ باید 
در این باره تدبیری صورت بگیرد. رضا علیزاده رئیس کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس نیز بیان کرد: به دلیل ناترازی ارز و 
سیاست های نادرست بانک مرکزی، روز به روز صادرات ما کمتر 
شده و تقاضا برای واردات بیشتر می شود؛ این نیز نتیجه ای جز 

ناترازی ندارد. 
 تخصیص بیش از ۸ میلیارد دلار ارز برای ساخت خودرو

رئیس مجلس در جلسه علنی دیروز و بعد از قرائت گزارش 
کمیسیون صنایع و معادن در مورد بررسی عملکرد دستگاه های 
مسئول در تأمین و تخصیص نیازهای ارزی واحدهای صنعتی 
و تولیدی کشور مواد اولیه و تجهیزات مورد نیاز در جمع بندی 
ح شده در مجلس گفت: بحث درباره مباحث  مباحث مطر
ارزی وجود دارد. زخم کهنه ای که از دهه ۷0 ادامه پیدا کرده و 
مشکل حل نشده و با فراز و نشیب هایی همچنان ادامه دارد و 
باید چاره اندیشی شود. محمدباقر قالیباف گفت: عرضه و تقاضا 
در بازار ارز تنظیم نیست و با شرایط ما، این امر همیشگی شده 

که باید اصلاح شود. 

گزارش آرمان ملی از جلسه ارزی مجلس

 مخالفت مجلس با سیاست های ارزی بانک مرکزی
      فرزین: آمار نشان می دهد سیاست ارزی توانسته تورم تولید کننده را کنترل کند 

     نمایندگان: سیاست های بانک مرکزی ارزش پول ملی را کاهش داده و سفره مردم را کوچک کرده است

  گستاخی تازه امارات 
درباره جزایر سه گانه

  ایران پاسخ بدهد!
آل  نهیان  ملی:»شخبوط  آرمان   
امور  در  امارات  مشاور  وزیر  نهیان« 
سخنرانی  طی  دوشنبه  وز  ر خارجی 
عمومی  مجمع  نهمین  و  هفتاد  در 
سازمان ملل متحد در نیویورک با تکرار 
ایرانی  سه گانه  جزایر  درباره  ادعاها 
گفت:»ما همچنان از ایران می خواهیم 
برای  ما  مکرر  درخواست های  به  که 
کره  ع یا از طریق مذا حل این موضو
مستقیم و یا از طریق دیوان بین المللی 
شخبوط  دهد.«  پاسخ  دادگستری 
جنگ  به  اشاره  با  نهیان  آل  نهیان 
قوانین  جدی  »نقض  کرد:  بیان  غزه 
شدن  عمیق تر  باعث  درگیری ها  در 
درد و رنج بشری شده، چندین دهه 
پیشرفت را از بین برده، باعث آوارگی 
عظیم  بحران های  ایجاد  و  گسترده 
خونین  جنگ  همچنین  است.  شده 
و مداوم علیه نوار غزه و یا جنگ های 
دیگر در سودان، اوکراین و بحران های 
ع در یمن، سوریه، لیبی،  در حال وقو
، هائیتی  ساحل، افغانستان، میانمار
و دیگر کشورها، مسئولیت را بر دوش 
افزایش  همسایه  و  نگران  کشورهای 
گزارش خبرگزاری  داده است.« طبق 
مشاور  وزیر  )وام(،  امارات  رسمی 
امارات در امور خارجی در ادامه افزود: 
که حتی جنگ ها  کرد  »باید یادآوری 
به  باید  طرفین  دارند.  قوانین  نیز 
حقوق  جمله  از  بین المللی  قوانین 
بشر بین المللی احترام بگذارند.« وی 
کید کرد: »در غزه باید آتش بس فوری  تا
و پایدار حاصل شود، دسترسی سریع، 
کمک های  کامل و بی قید و شرط به 
باید  بزرگ  مقیاسی  در  بشردوستانه 
برقرار شده و اسرا نیز باید آزاد شوند. 
به  مربوط  قطعنامه های  همچنین 
شورای امنیت نیز باید اجرا شوند. ما 
کنش به تحولات سریعی که  باید در وا
منطقه را تهدید می کنند، عاقلانه عمل 

کنیم.«
در  صهیونیستی  یم  ژ ر جنایات   

لبنان
 »شخبوط نهیان آل نهیان« با اشاره 
به تشدید تنش ها و گسترش جنایات 
گفت:  لبنان  به  صهیونیستی  ژیم  ر
که آنچه ما درباره آن  »بدیهی است 
ما  ل  کنتر از  کنون  ا داده ایم  هشدار 
ج می شود. ما متاسفیم که شاهد  خار
در  هستیم،  لبنان  به  جنگ  گسترش 
زمانی که امیدوار بودیم توافقی در مورد 
دستیابی به آتش بس برای جنگ غزه 
صادر شود.« او در رابطه با بی توجهی 
به نهادهای قضائی بین المللی تصریح 
کرد: »نادیده گرفتن تصمیمات و نظرات 
مشورتی صادر شده توسط عالی ترین 
نهاد قضائی سازمان ملل متحد یعنی 
غیر  دادگستری،  بین المللی  دیوان 
قابل قبول است. این شامل اقدامات 
دادگاه  توسط  شده  صادر  موقت 
در مورد جنگ با غزه است. در این 
زمینه ما خواستار حفظ امنیت مردم 
هستیم. ما باید از ثبات منطقه ای و 
ناوبری  امنیت  جمله  از  بین المللی، 
بین المللی، مسیرهای تجاری و تامین 
انرژی محافظت کنیم. این امر به ویژه 
با توجه به تلاش های مستمر گروه های 
تروریستی و افراطی برای بهره برداری 
از رنج مردم برای اهداف سیاسی خود 

بسیار مهم است.« 
 تداوم ادعاهای واهی

جزایر  برای  ایران  به  هجمه ها   
 5 است.  سابقه  به  مسبوق  گانه  سع 
شورای  کشورهای  و  آمریکا  هم  مهر 
همکاری خلیج  فارس حمایت خود را از 
درخواست امارات برای یافتن راه حلی 
مسالمت آمیز برای رفع اختلافات بر سر 
جزایر سه گانه تنب بزرگ، تنب کوچک و 
کرات دوجانبه و  ابوموسی از طریق مذا
یا دیوان بین المللی دادگستری مطابق 
کردند. بار  با قوانین بین المللی تکرار 
بیانیه ای علیه  امارات  و  آمریکا  دیگر 
که ناصر  کردند  گانه منتشر  جزایز سه 
کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه 
وسای  ج بندی در بیانیه مشترک ر در
دو کشور آمریکا و امارات عربی متحده 
در تاریخ ۲ مهر 1۴03 )۲3 سپتامبر ۲0۲۴( 
در خصوص جزایر سه گانه ایرانی تنب 
بزرگ، تنب کوچک و ابوموسی را محکوم 
کید کرد: جزایر سه گانه  کرد. کنعانی تا
کوچک  تنب  و  بزرگ  تنب  ابوموسی، 
تمامیت  و  قلمرو  لاینفک  بخش های 
سرزمینی ایران بوده و هرگونه اظهارنظر 
از  آنها  خصوص  در  ثالث  طرف های 
اساس باطل و مردود است. سخنگوی 
وزارت امور خارجه افزود: تکرار ادعا های 
بی اساس امارات در مورد جزایر سه گانه 
ایرانی و صدور بیانیه های سیاسی این 
کشور با سایر طرف ها، فاقد وجاهت 
است و خللی در وضعیت حقوقی تعلق 
کمیت  این جزایر به ایران و اعمال حا
جزایر  بر  ایران  اسلامی  جمهوری 

یادشده وارد نمی کند. 


